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Geachte Voorzitter, 

 

Hierbij vindt u een reactie op verzoek van de Tweede Kamer op het bericht van 

het NAJK over een moratorium op ministallen. 

 

De provincies en gemeenten bepalen het ruimtelijk beleid rondom de vestiging 

van (intensieve) veehouderij. Zij bepalen hoe groot de bouwblokken mogen zijn 

en of meer dan één bouwlaag toegestaan is.  

 

Momenteel voorziet het provinciale en gemeentelijke beleid echter alleen in een 

maximum van bijvoorbeeld de bouwblokgrootte of het aantal bouwlagen. Een 

minimum omvang van een nieuw te bouwen stal is tot nog toe niet aan de orde 

geweest. Eventueel ruimtelijk beleid om een minimum omvang vast te leggen laat 

ik aan provincies en gemeenten over. Ik heb overigens geen signalen ontvangen 

dat er aanvragen voor ministallen worden gedaan of in voorbereiding zijn.  

 

Ik zie daarom geen reden om een moratorium op ministallen in te stellen. 

Uiteraard zal ik eventuele ontwikkelingen rond ministallen op de voet volgen. 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

dr. Henk Bleker 

Staatssecretaris van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie 
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Bijlage 1: Jonge boeren eisen landelijk moratorium op de bouw van 

ministallen  

Op 01 maart 2011 (www.najk.nl) 

NAJK wil dat de Tweede Kamer een einde maakt aan de bouw van ministallen. 

Door het verbod op grote stallen vreest NAJK dat veel ondernemers stallen gaan 

bouwen die kleiner zijn dan 1 NGE. Dit leidt tot onwenselijke effecten voor 

dierenwelzijn, milieu en ruimtelijke ordening. Sommige ondernemers zien juist wel 

kansen in de kleine stallen. In deze kleine stallen kunnen zij namelijk weer de 

individuele zorg voor het dier bieden. Wilco de Jong, voorzitter NAJK, ziet dat 

echter anders: "Door kleine stallen krijgen de dieren te weinig ruimte en raakt het 

dier in een isolement. Dat is onacceptabel." NAJK speelt in op de wensen van de 

maatschappij, maar is nu bang dat deze doordraaft. In verschillende provincies 

worden de eerste aanvragen van ministallen binnenkort verwacht. 

 


